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DAGSORDEN / REFERAT BESTYRELSESMØDE FREDAG, DEN 8. 9. 2023
OG EMNER TIL DRØFTELSE LØRDAGDEN 9. 9. 2023

1. Fastlæggelse af endelig dagsorden

2. Habilitet

3. Gensidig orientering.

Dette punkt tog over 2 timer! Ustruktureret og ibrugtagning af hoved-, bi- og
grusveje. Anerkender til fulde at der skal være plads til ‘snak og kommentarer’, men
der skal samtidig være respekt for udsendte og godkendte dagsorden - og tidsramme!
Vil desuden endnu engang henstille til, at fyldig og detaljerig orientering fremsendes
på skrift til medlemmerne inden mødet. Meget vanskeligt at referere den mundtlige
overlevering korrekt. Megen viden risikerer at gå tabt i processen. Hjertesuk ;o)
HH indledte med at læse sin årsberetning op. Gav anledning til en del kommentarer,
og forslag til ændring af fokus/vægtning af emner. Mindre om Praksisforsikringen og
forventningen til bestyrelsesmedlemmernes arbejdsindsats, og mere om
bestyrelsesarbejdets positive sider og mulighed for indflydelse på lokale forhold, som
f. eks. Tandpinevagtens konstruktion og TF’s politik.HH ser på indholdet igen og
tilretter ud fra indkomne bemærkninger. Meget vil dog kunne bruges i forbindelse
med den mundtlige beretning. Referat fra RFM på Færøerne. God stemning.
Formændene er enige om, at respektere, at man er uenige! Dette påvirker ikke det
sociale samvær. Reg. Midt arbejder en del med internt ‘gruppearbejde’ omkring
politiske emner. Ide til kopiering! Flere regioner skal skifte formand: Reg. H., reg.
Nord, Færøerne og Grønland.
KEU (KVH) ingen store forandringer. Drøftet gebyrpolitik i forhold til
forsikringsordninger/-selskaber. Ikke tilladt i dag. Kan måske honoreres gennem fri
ydelse (adm.gebyr). Haft møde med Marianne Bockhoff. Meget positivt møde. Gode
ideer omkring Efterudd. Snak om ønsket om kryptering af emails.
Klinikejerkonferencen fastlagt til sidste weekend i januar. Dette affødte en del
mishagsytringer, da der igen er sammenfald med DentalNet. KVH enig, og vil fore-

Tandpinevagt og udmeldelsesstatistik ønskes drøftet. Ikke særskilte punkter, men
indgår under pkt. 3.

Ingen inhabilitet.
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lægge RSTF’s indvendinger for de øvrige udvalgsmedlemmer. Noa Jankovic har
nedsat ‘tænketank’. Fremtidens tandpleje. KEU afholder Internatmøde, hvor
Voksentandplejens fremtid og krav til ny overenskomst er omdrejningspunktet.
HB (AR) omkring udmeldelser. Lavet Frafaldsanalyse gennem personlig kontakt.
Hver 4. adspurgte har deltaget, hvilket er meget positivt. Mange forskellige årsager til
frafald, bl.a. økonomi og obligatoriet. Vigtigt fremover at lægge vægt på
‘værdiskabelse’ (?!?). RSTF udtrykte i den forbindelse ønske om ‘at samle standen’.
Mødes med PTO er 1. prioritet. Tilsyneladende ikke en prioritet for HB. Debat om
søjlestruktur for/imod. Uigennemsigtig struktur, og hvis det kun er TF, der ønsker at
danse, så bliver det vanskeligt.HB arrangerer medlemsmøder 5 steder i DK i efteråret
med deltagelse af ledelse og formand (regionsformænd?). Mød fagpolitikere og
Praksisforsikringen. Henlæggelsesaftalen stadig i ‘god proces’. Regionernes stævning
af TF er fortsat uafklaret, og ikke tæt på en slutdato. Regionerne har tilsyneladende
ikke travlt! RSTF drøftede herefter sagen omkring Tandskadeforsikringen og
verserende sagsanlæg, indbetaling af forsikringspræmie og præmiedækning. Debat
endte med, atHH skrev email til Henrik Nielsen omkring vedtagelse på HGF 2022
omkring forsikringspræmier og forholdet ejere/ansatte. 3 klinikejere betaler x3, men
klinik med én ejer og 2 ansatte betaler x1. Nogen afklaring?
SUU (CHB) oplyste, at udvalget har flere mærkesager, blandt andet omkring demens
og konsekvenserne af denne sygdom i forhold til tandpleje.
EUU (JL) har afholdt flere møder med Marianne Bockhoff omkring fremtidig
kursusaktivitet. Udvalget har ikke afholdt nogen møder i foråret (Ole Marker ikke
indkaldt). JL ønsker at ændre på dette og udvalgets ageren i fremtiden.

4. RGF:
Minutiøs gennemgang af dagsorden til RGF 2023, onsdag, den 11. oktober 2023.
Skabelon over indkaldelsen til RGF vedhæftet, og den bruger vi som guideline.

Hvilke krav kan vi med rimelighed stille til hinanden omkring fremmødeprocent
og aktiv mødedeltagelse?

Generalforsamlingsindkaldelsen skal rundsendes mandag, den 25. september !

I et forsøg på at højne interessen blev det aftalt at invitere Noa Jankovic (HH) til at
deltage som foredragsholder inden generalforsamlingen går i gang . Kl. ca. 19:15 med
et indlæg på 20-30 minutter. Præcis indhold aftales, men om hans job og daglige
virke.



SEKRETARIAT - 2759 1939
Poul Møller, Ågerupvej 51, Arnakke - 4390 Vipperød.

https://rstfnet.dk

5. Mødeform i det kommende foreningsår.
Skal medlemmer inviteres hver anden gang?
Tovholdere og valg af byer?

Det blev vedtaget forsat at invitere medlemmerne med til hvert andet bestyrelsesmøde.
Mødekalender og byer er som følger:
• onsdag, den 22. 11. 2023 kl. 18:00 på Comwell Køge - uden medlemmer
• onsdag, den 24. januar 2024 kl. 17:30 på b-spis i Næstved - med medlemmer
• torsdag, den 21. 3. 2024 kl. 18:00 på Comwell Køge - uden medlemmer
• onsdag, den 29. maj 2024 kl. 17:30 i Holbæk - med medlemmer
• 13./14. september 2024 kl. 14:00-12:00 Internatmøde Gerdrup Gods.

6. Kurser i fremtiden?
Skal vi kopiere NTAK eller joine dem?
Hvem vil i givet fald påtage sig opgaven?

Punktet udsættes til et senere møde.

Valg af dirigent: PM foreslået. Sten Modvig forespurgt om det er lovmedholdeligt. Svar: kun
problematisk omkring ‘fastsættelse af vederlag til sekretæren’. Kan opfattes som inhabilitet.
Kan løses ved, at dirigenten lige her viger pladsen for en anden!
HH udarbejder kort mundtlig beretning, og formændene for KEU/SUU/EUU/OATU/PATU
(ikke repræsenteret) giver kort beskrivelse af deres roller.
Ingen Særlige emner.
Regnskab 2022 godkendt og underskrevet af kritiske revisorer. Fremlægges af PM
Budget drøftet og godkendt. Fremlægges af PM. Kontingent fastholdes på kr. 1.050, og
honorarer til formand og sekretær fastholdes (henholdsvis kr. 93.800 og kr. 128.200).
Valg af formand:HH genopstiller
Valg til bestyrelsen (7 skal vælges): nuværende bestyrelsesmedlemmer og suppleanter sættes
på kandidatliste i alfabetisk orden.HH udtrykte i den forbindelse, at han forventede, at når
man stillede sig til rådighed som medlem af bestyrelsen og repræsentantskabet i TF, så var man
dedikeret, og prioriterede stor og aktiv mødedeltagelse højt. Kan man ikke efterleve dette krav, så
skal man ikke lade sig vælge til bestyrelsen, men i stedet tilbyde sig som suppleant.
Der er kun valg til KEU/OATU/PATU i lige år.
RSTF anbefaler valg af JL til EUU; og CHB til SUU. Vælges for 1 år.
Kritiske revisorer: PM opfordrer nuværende revisorer til at tage et år mere: Jan S. Nicolajsen
og Allan Bo Svendsen.



SEKRETARIAT - 2759 1939
Poul Møller, Ågerupvej 51, Arnakke - 4390 Vipperød.

https://rstfnet.dk

FORSLAG TIL EMNER, DER DRØFTES LØRDAG FORMIDDAG.

Hvad sker der i KEU, OATU, PATU?
Hvad sker der i HB?
Hvad er planen med Henlæggelsesaftalen? Tidshorisont.
Hvad er kriterierne for et nej/et ja til henlæggelsesaftalen?
Hvorledes med samarbejdet med PTO og ATO? Hvad vej skal vi? 3 foreninger
selvstændige eller en forening med 3 sektioner og selvstændig udmelderet?
Hvorfor går kommunikationen med PTO og ATO i hårdknude? Hvad kunne
gøres anderledes? Er det et organisationsproblem? Eller et personproblem?
Ny aftale for voksentandplejen. Hvad er ønskerne fra Region Sjælland?
Har vi den rigtige kontingentstruktur?
Medlemstilgang/afgang?
Hvordan øger vi interessen for fagpolitik?
Hvordan forventes økonomien at blive ved hjemtagningen af
praksisforsikringen? Er det klinikejerne, som skal drifte den?

7. TF Temadag, torsdag, den 23. november. Hvem deltager i aftenens annoncerede
middag, og hvem i selve mødet?

8. Eventuelt.

Forvirring omkring dette punkt, (måske bare hos referenten!) så intet klart overblik.
Forventningen er dog, at som repræsentant forventes man at deltage i de fagpolitiske
møder, som TF er vært for, og at alle repræsentanter derfor møder op.

Ingen yderligere kommentarer. Mødet sluttede kl. 17:30.

Der refereres ikke fra denne del af mødet. Flere af ovenstående punkter var blev vendt
under selve bestyrelsesmødet.
God debat, og stort engagement. Omdrejningspunktet var ‘TF’s fremtid - én forening’,
men også megen tid gik med vores forsikringsordninger, kontingent og obligatoriet.
Bred enighed om, at Gerdrup Gods er velegnet til afholdelse af vort internatmøde.
Ingen forstyrrende elementer, og rolige omgivelser. Gentages til næste år.


